
 

Verslag vergadering 
 

Beheerscommissie bibliotheek 

787 
 

 

 
 
 
 
contactpersoon: Kirsten Janssens, diensthoofd, 037783391, kirsten.janssens@sint-niklaas.be 
 
 
plaats datum 
Reynaertzaal 25-09-2023, 20.00u 
 
aanwezig 
W. De Mont, voorzitter 
L. Bats, A. Charlier, F. De Bock, R. De Meerleer, P. D'Hondt, J. Hessels, K. Milik, M. Piessens, K. Tavernier, J. Triest, P. 
Van Haegenbergh, K. Van Landeghem, J. Verhofstadt 
 

F. Baeyens, schepen van cultuur 
K. Janssens, secretaris, diensthoofd bib 
S. Stas, teamhoofd bib 
 
verontschuldigd 
M. Cornelis, M.C. De Coster, V. Meert, D. Vergult, G. Verhelst 
 
afwezig 
I. Amar, J. De Cauwer, M. De Pelsmaeker, E. Dhaen, G. Schelfaut, J. Van Goethem, F. Van Puymbroeck, M. Van 
Raemdonck, M. Vrancken 
 
 
agenda 
1. Opmerkingen en goedkeuring vorig verslag 
2. Aanstelling nieuwe ondervoorzitter 
3. Memorandumtekst Cultuurraad 
4. Meerjarenplanning stavaza 
5. Bibwerking 
6. Publiekswerking 
7. Cultuurthema's 
8. Varia 
 
 
Vorige vergadering mochten we een nieuw commissielid, F. De Bock, verwelkomen. Echter werd 
vergeten hem kort voor te stellen aan de andere leden, wat bij deze wordt goedgemaakt. F. De 
Bock heeft alvast veel lovende woorden voor de werking van de bib, wat fijn om horen is. 
 
1. Opmerkingen en goedkeuring vorig verslag 
Er zijn geen opmerkingen op het vorige verslag van 30/05. 
De flow van goedkering verslagen die op vorige vergadering werd goedgekeurd wordt 
teruggeschroefd. De flow zat goed en blijft behouden. 
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2. Aanstelling nieuwe ondervoorzitter 
Er hebben zich voorafgaand aan deze vergadering geen kandidaten gemeld. Lucien Bats 
stelt zich kandidaat en wordt bij handgeklap verkozen tot nieuwe ondervoorzitter van 
deze commissie. 
 
3. Memorandumtekst Cultuurraad 
De voorzitter geeft toelichting. Verschillende voorzitters van culturele adviesraden 
werden door de Cultuurraad uitgenodigd om op 12/09 de voorsteltekst ‘Memorandum 
stedelijke cultuurraad’ te bespreken. 
Enkele toevoegingen of opmerkingen die door de voorzitter werden gemaakt tijdens deze 
speciale bijeenkomst van de Cultuurraad: 

1. De bibliotheek is een belangrijke indoor verblijfplek in de stad  
2. In verband met de podiumzaal: consulteer gebruikers in een heel vroeg stadium: waar is 

echt behoefte aan? En wil men enkel een volwaardige podiumzaal, of een volwaardig 
cultuurcentrum?  

3. Over de bibliotheek, nu het plan is stopgezet: bouw voort op het werk dat is geleverd 
voor de bibliotheek van de toekomst  

4. Betrek ook kunstenaars bij het cultuurbeleid  
5. De bibliotheek is de meest diverse en meest inclusieve culturele instelling in de stad 

Vanuit de beheerscommissie zijn geen bijkomende aanvullingen mogelijk. Wel ziet de 
voorzitter dit als een basis van uitnodiging tot de opmaak van een memorandum van 
deze beheerscommissie: De voorzitter zorgt voor een basistekst tegen de volgende 
vergadering in november.  
 
4. Meerjarenplanning stavaza 

- In september worden vragen voor wijzigingen en bijsturingen betreffende de 
meerjarenplanning voorgelegd aan het college. Waar liggen nog noden, vragen 
of kunnen budgetten verschoven worden. De afhandeling is nog niet helemaal 
rond maar zit in laatste rechte lijn. Schepen Baeyens geeft mee dat het bestuur 
nu geen grote wijzigingen kan doorvoeren. Op de volgende vergadering zal hij 
mogelijks hierover terugkoppeling geven. 

- Renovatie filiaal Belsele en Sinaai 
o De aanstelling van een aannemer voor de werken in Belsele stond 

vandaag op de agenda van het college. Hierna willen we snel een 
concrete datum afspreken voor uitvoering van de werken. Tijdens de 
werken zal de bib aan de Kouter in Belsele (aan ’t Ey) een tijdelijk 
bibfiliaal inrichten. De verhuis is voorzien begin november. Op 11 11 11  
is er in het oude filiaal nog een grote boekenverkoop van afgevoerde 
materialen. De week erna zouden de werken kunnen starten. Deze duren 
ongeveer 3 maanden. 

o De aanbesteding van de werken in Sinaai zijn net uitgeschreven. Hier 
verwacht men dat de werken starten in februari/ maart en duren ook 
ongeveer 3 maanden. Hier zijn we nog op zoek naar een tijdelijke locatie. 
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5. Bibwerking 

a. Algemeen:  
▪ Jongerenhoek 

Eind oktober, nl 27/10, openen we de nieuwe jongerenhoek. Er is een steeds 
groter collectieaanbod voor jongeren, daarnaast had de bib nog geen zitplek voor 
hen. Met de input die de bib kreeg vanuit de publieksbevraging, alsook een 
specifiek bevraging bij de doelgroep zelf, is een werkgroep jongeren aan de slag 
gegaan. Resultaat is dus het inrichten van een aparte jongerenhoek op het 2de. Met 
het verkleinen van de cd- en dvdcollectie was het mogelijk hier ruimte voor vrij te 
maken. De hoek richt zich naar jongeren tussen de 15 en 25 jaar. 

▪ Volgende week is er de officiële opening van de MaakPlaats naam van het 
steamlab in de bib. Allen welkom. (meer info zie punt 6 Publiekswerking). 
Doordat het stadsarchief een jaar geleden is verhuisd naar de nieuwe 
stadhuisvleugel is er een ruimte vrijgekomen in de Bib, waardoor er een STEAM-
werking uitgerold kon worden in een goed ingerichte ruimte. Hiervoor werd 
samengewerkt met veel partners, waaronder OCJ Kompas die met gerecycleerd 
hout meubels op maat hebben gemaakt. Er werden ook 4 vrijwilligers opgeleid die 
vooraf mee hebben nagedacht over de inrichting, spelregels en werking en die 
mee de Maakplaats open zullen houden. 

b. Personeel:  
▪ Binnen ELA is een collega in zwangerschapsverlof en een andere neemt 3 

maanden loopbaanverlof. Ze worden momenteel tijdelijk vervangen. Tevens is de 
collega van literaire cel is al enige tijd afwezig, wat herverdeling van taken binnen 
het team tot gevolg heeft.  

▪ Op 1/10 start bij ELA een nieuwe collega in een vacante functie. 
▪ Sinds 1/9 is een collega herstart in een re-integratietraject na langdurige 

afwezigheid. Nog afwachten hoe die loopt. Dit vraagt een inspanning van het 
ganse team, maar wordt goed opgevolgd en geëvalueerd samen met de 
personeelsdienst 

▪ 2 collega’s nemen 10% ouderschapsverlof op en steeds meer collega’s nemen 
verschillende dagen onbetaald verlof (kan tot 20 dagen/jaar). We hopen dat dit 
snel in de verrekening van de dienst komt zodat we ook hiervoor vervanging 
kunnen krijgen 

▪ Rekening houdende met de langdurig zieken staat de personeelsteller momenteel 
op 32,58 VTE, waar deze 34,5 VTE zou moeten zijn, dus bijna 2 VT te weinig. Met 
de start van een nieuwe collega op 1/10 en hopelijke terugkomst van zieken 
hopen we in oktober terug op aantal te zijn.  

c. Noden gebouw 
▪ Net na het stopzetten van project Hendrik had het bibteam op 5/6 een 

dienstoverleg. Daarop werd het team gevraagd naar input voor de dringende 
noden in het gebouw die geen zware kosten vragen en grote structurele werken 
inhouden. De resultaten werden meegegeven met de agenda. Opfrissen van de 
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zalen en vernieuwen van tapijt dat nog dateert van de opening in 1978, zijn de 
prioritaire wensen om aan te pakken.  
De commissieleden merken op dat het team niets voor zichzelf vraagt maar vooral 
oog heeft voor de gebruiker. Een pluim voor het team dat hiermee opnieuw zijn 
inzet en drive bewijst. 

 
d. Stavaza CTW GR: 

▪ Een tekstvoorstel voor het nieuwe dienstreglement zit in laatste rechte lijn. Deze 
versie wordt nog besproken in de 10 bibliotheken. Vervolgens worden de teksten 
nog voorgelegd aan de verschillende het colleges en gemeenteraden. 
Nog even heropfrissen. De regiobib wordt in twee stappen gelanceerd. De eerste 
fase start op 15/01/2024 nl. met de omschakeling naar een eengemaakt 
dienstreglement. In alle 10 de Wase bibliotheken is dan eenzelfde reglement van 
kracht. Voor deze omschakeling moeten de bibliotheken twee dagen sluiten. Voor 
Sint-Niklaas gaat het om één dag nl. dinsdag 16/01. 
De tweede fase naar een regiobib met transport start -onder voorbehoud van 
resultaten testing- op 1/05/2024. De promotiecampagne van de regiobib 
Cultuurtuin Waas zal door Cultuurtuin opgestart worden vanaf de tweede fase. 
Voorheen communiceren de bibliotheken apart over de wijziging van het 
dienstreglement. 

▪ Ingevolge het nieuwe dienstreglement wijzigen in Sint-Niklaas verschillende 
tarieven en moeten de inkomsten uit boetes ed. in de meerjarenbegroting 
aangepast worden. 

 
6. Publiekswerking 

- Terugblik  
o Studeren in de Bib: Voor de juni-examenperiode werd de Reynaertzaal 

weer omgebouwd tot studeerruimte en werden vrijwilligers ingezet. 
Hiervoor werken we samen met het Huis van het Kind. In de 
zomervakantie voorzien we geen studeerruimte, maar werd er wel 
vastgesteld dat er veel studenten aan het studeren waren in de Bib voor 
hun herexamen. Er zal nagevraagd worden of er in de zomervakantie ook 
een vrijwilliger ingezet kan worden. Dan kunnen we ook voor de tweede 
zittijd een studeerruimte aanbieden aan de blokkende studenten. 

o 7/06 Expeditie Wonderwijs: tijdens deze beurs worden de Sint-Niklase 
leerkrachten lager en secundair uitgenodigd en presenteren alle 
cultuurinstellingen van de stad hun onderwijsaanbod voor het komende 
schooljaar. Ook team Mondiaal en Duurzaamheid werken hieraan mee. 

o 27/08 Viva Lanoye: Ter ere van de 65ste verjaardag van Tom Lanoye 
werden er een aantal zaken georganiseerd in Sint-Niklaas (bv. de 
vernieuwde wandeling Sprakeloos), met als hoogtepunt Viva Lanoye op 
27/08. Een aantal commissieleden waren ook aanwezig en bevestigen 
dat dit een ‘feest’ was. 
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- Vooruitblik 
o 28/09: Officiële opening van de Maakplaats. De bestuursleden worden 

hier ook op uitgenodigd, alsook de partners die mee hebben geholpen 
aan de Maakplaats. 

o 30/09: Dag Van de Klant met onder andere de publieksopening van de 
Maakplaats 

o 1/10: Start van Poëzie op Zondag, met weer een mooi programma van 6 
zondagen poëzie. Eén van deze momenten zal doorgaan tijdens Archipel 
op 29/10. 

o 2/10 start digibibmarathon: Naar aanleiding van 10 jaar Digibib, en met 
dank aan de extra subsidie werd een extra uitgebreid programma 
uitgewerkt en zal er in het najaar 2023 bijna dagelijks een 
digibibopleiding of digicafé doorgaan. 

o 27/10: Kick-off jongerenplek op de 2de verdieping in Beeld & Geluid 
o 28-29/10: Dat weekend zal het tweejaarlijkse literaire festival Archipel 

doorgaan. Er werd weer een mooi en gevarieerd programma 
samengesteld. Aanvullend worden drie workshops georganiseerd 
(improvisatietheater met anderstaligen, workshop rond literair bloggen 
en een workshop rond leesbevordering i.s.m. Odisee). Op 5/10 zal ook de 
vernissage van de expo ‘Gelukkige moet het ergste nog komen’ over 
curator Kristien De Wolf plaatsvinden. 
Commissieleden R. De Meerleer, M. Piessens en K. Tavernier vragen om 
de verenigingen opnieuw te betrekken bij Archipel zoals dat voorheen 
ook gebeurde. 

o 5/11: vernissage van de expo ‘De stad van Puccini, door het oog van Ugo 
Conti’, georganiseerd door Anfiteatro. 

o 27/05: Er ligt een datum vast voor de volgende Voorleestoer! 
 
7. Cultuurthema's 

Vorige vergadering was er vanuit de commissie vraag naar cultuurthema’s binnen de stad. 
Binnen afdeling Cultuur is men daar inderdaad met bezig. Zo is voor 2024 het thema Sport, 
toevallig ook vanuit Iedereen Leest het thema van de Jeugdboekenmaand in maart. Ook 
Warp werkt hier met Coup de ville mee, verwoord als Artist & athletes, the hill they climb. 
Voor 2025 wordt Mercator naar voor geschoven. 

 
Het idee van een stadsbreed thema moet nog verder uitgewerkt worden, maar we zien dit 
binnen de afdeling cultuur als een stadsbreed verhaal, een kapstok om verschillende 
verhalen en werkingen aan elkaar te haken en die elkaars werking kunnen versterken. 
Samen met de commissieleden willen we even samen nadenken hoe we dit vanuit de bib 
kunnen invullen. We willen voorbij gaan aan de de 1 op 1 activiteit: vb een sportclub naar de 
bib halen, maar denken aan de grotere verhalen, verrassende invallen… 
De commissieleden komen met mooie voorstellen. 
Veel voorstellen rond woord/ taal, maar ook andere zaken: 
- Workshop sportjournalistiek/ lezing over sportverslaggeving/ iets rond de 

taligheid van sportverslaggeving hanteren een heel eigen taalgebruik. Vb José 
De Cauwer (Temse), Chris Picavet (Sint-Niklaas)… 
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- Lezing Tom Steels over bv werking van de ‘oortjes’ in wielerwedstrijden 
- Battle rap: een rap-wedstrijd/ in jeugdhuizen een slampoetry battle 
- Kinderstadsdichter ook rond thema sport 
- Dichten als Olympische discipline (dat was het ooit): een lezing, andere? 
- Iets met sportgedichten van Paul Snoek vb Een zwemmer is een ruiter 
- Het verhaal achter de sportorganisaties in een Podcast 
- Verhalen uit de sport vb de sterkste man van België Jimmy Laureys, tevens 

mangatekenaar en van Sint-Niklaas 
- Wielrennen en dichten vb Willie Verhegghe, Frank Pollet (Geelzucht)… 
- In de MaakPlaats: medaille maken 
- Expo met sportfoto’s (met de verenigingen) 
- (strip)quiz 
- Lezing over voedingsleer in de sport 
- Bordspelen leren/ gaming bordspelen vb De Bokkensprong (o.a. in Sinaai), HQ 

Gaming Club (Peter van Lijsebetten) 
- Schaakbord buiten aan de bib 
- Kaarten (Carta Mundi): het spel/ wedstrijden: vb wiezen (ook populair bij 

jongeren) 
- Gamestreaming 
- Baseball/ honkbal: is meteen een familiegebeuren (iedereen mee in het bad) => 

verhaal/ fototentoonstelling. (Marcel Van Looy is trainer) 
- Themastand/ keuzelijst over sport (ook in fictie)/ Kortverhalen over sport 
- Film van stadsarchief over sport 
- Jan Wauters-prijs laten uitreiken in Sint-Niklaas 

 
8. Varia 

- De uitstap van de bibcommissie gaat door op zaterdag 21 oktober. In de late 
voormiddag is er een rondleiding in Huis Janssens door de conservator Ward 
Bohe. Vervolgens een lunch in Sol/Nova. En om af te sluiten een rondleiding op 
de tentoonstelling Burcht Malpertuus. Info volgt per mail. 

- Het afgelopen weekend was er een heel succesvolle boekenverkoop, zeker op 
vrijdagnamiddag was het een gezellige drukte. De opbrengst bedroeg 1.550€ 
met dank aan de vrijwilligers.  

 
 
Volgende vergadering maandag 27/11 om 20u. 
 
 

Secretaris, Voorzitter, 
Kirsten Janssens Wim De Mont 


